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Protokół nr 50-05/2014 

 z posiedzenia Komisji Edukacji  z dnia 21 maja 2014 r. 
w Nowym Ratuszu, przy ul. Wały Jagiellońskie 1, w sali nr 003 

o godz. 16:00 
 
Komisja obradowała w 7-osobowym składzie, według listy obecności, stanowiącej 
załącznik nr 1 do protokołu. 
 
Lista pozostałych osób uczestniczących w posiedzeniu stanowi załącznik nr 2 do 
protokołu. 
 

Posiedzenie otworzył Przewodniczący Komisji Radny Wojciech Błaszkowski.   
 
Przewodniczący stwierdził kworum, powitał zebranych oraz poinformował, Ŝe 
porządek posiedzenia został wysłany do uczestników posiedzenia 7 dni wcześniej.  
 
Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
 
Przewodniczący uzupełnił powyŜszy porządek o druki nr 1288 i 1263 
 
Uwzględniając zaproponowane zmiany, porządek przedstawiał się następująco: 
 
1. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

budŜetu miasta Gdańska na 2014 rok – druk nr 1288 
 

2. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2014-2040 – 
druk nr 1287 
 

3. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad 
Ŝłobkami, klubami dziecięcymi i opiekunami dziennymi działającymi na 
terenie Gminy Miasta Gdańska – druk nr 1263  
 

4. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia na rok szkolny 
2014/2015 planu sieci publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w 
szkołach podstawowych, szkół podstawowych i gimnazjów prowadzonych 
przez Gminę Miasta Gdańska– druk nr 1268 

 
5. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej Uchwałę Rady Miasta Gdańska w 

sprawie zasad i trybu przyznawania stypendiów naukowych Prezydenta 
Miasta Gdańska im. Gabriela Daniela Fahrenheita – druk nr 1267 

 
6. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia opłat za świadczenia 

udzielane przez przedszkola publiczne prowadzone przez Gminę Miasta 
Gdańska – druk nr 1264 

 
7. Rekrutacja do szkół na rok szkolny 2014/2015 
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8. Ruch kadrowy w oświacie  
 

9. Sprawy  bieŜące, wolne  wnioski, korespondencja. 
 

Porządek posiedzenia przyjęto jednogłośnie 6 głosami „za”.  
 
 
      PUNKT 1 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
budŜetu miasta Gdańska na 2014 rok – druk nr 1288 
 
 
Druk nr 1288 stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
 
Maria Wojnarowska - Kierownik Referatu Planowania BudŜetowego w Wydziale 
BudŜetu Miasta i Podatków UM zreferowała projekt uchwały w zakresie działania 
Komisji.  
 
Nie było pytań, Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 6 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 50-05/210/90/2014 – załącznik nr 5 do protokołu.  
 
 
     PUNKT 2 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2014-2040 – 
druk nr 1287 
 
Druk nr 1287 – stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  
 
Maria Wojnarowska - Kierownik Referatu Planowania BudŜetowego w Wydziale 
BudŜetu Miasta i Podatków UM zreferowała projekt uchwały w zakresie działania 
Komisji.  
 
Nie było pytań, Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 6 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
OPINIA Nr 50-05/211/91/2014 – załącznik nr 7 do protokołu.  
 
 
     PUNKT 3 
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Opiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad 
Ŝłobkami, klubami dziecięcymi i opiekunami dziennymi działającymi na terenie 
Gminy Miasta Gdańska – druk nr 1263  
 
 
Druk nr 1263 stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  
 
Agnieszka Kozoń – Kierownik Referatu Ewidencji i Monitoringu Podmiotów 
Niesamorządowych w Wydziale Rozwoju Społecznego UM zreferowała projekt 
uchwały.   
 
Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję.   
 
Halina Leman – członek komisji  
Jak wygląda sprawa kontroli takich jednostek sprawowanych przez państwa? Czy 
wykazują jakieś nieprawidłowości, czy wręcz przeciwnie?  
 
Agnieszka Kozoń – Kierownik Referatu Ewidencji i Monitoringu Podmiotów 
Niesamorządowych w Wydziale Rozwoju Społecznego UM 
JeŜeli chodzi o Ŝłobki i kluby często są drobne nieprawidłowości  np. brak statutu. 
Z większych nieprawidłowości to jest na przykład brak ubezpieczenia. Tutaj 
wyznaczamy najczęściej 7-dniowy termin Ŝeby uzupełnić te dokumenty. Te 
kontrole staramy się organizować wspólnie z inspekcją sanitarną dlatego, Ŝe 
inspekcja swoją część kontroluje i wspólnie się uzupełniamy i wymieniamy 
doświadczeniami. To przebiega tak, Ŝe jednostka jest informowana o tym, Ŝe 
będzie kontrola, panie z naszego wydziału, które się tym zajmują idą do placówki, 
spisywany jest ogląd całej sytuacji, spisywany jest protokół gdzie wyznaczany jest 
termin na usunięcie ewentualnych nieprawidłowości i teraz teŜ chcemy zmienić 
Ŝeby jednostki miały moŜliwość odwołania się i ustosunkowania się do 
stwierdzonych nieprawidłowości.  
 
Halina Leman – członek komisji  
A czy były skargi na funkcjonowanie takich jednostek?  
 
Agnieszka Kozoń – Kierownik Referatu Ewidencji i Monitoringu Podmiotów 
Niesamorządowych w Wydziale Rozwoju Społecznego UM 
Na chwilę obecną mamy jedną skargę i w tej chwili trwa kontrola w tej placówce.  
Mamy 13 Ŝłobków niepublicznych, 16 klubów dziecięcych i jedna spółka, która ma 
dwóch opiekunów dziennych.  
 
Jolanta Banach – członek komisji 
Ja bym poprosiła regulamin nadzoru, który przyjmuje się zarządzeniem prezydenta 
miasta Gdańska. Jeśli to moŜliwe to proszę o przesłanie na skrzynkę mailową. Chcę 
zauwaŜyć, Ŝe ta uchwała jednak nie jest planem nadzoru, ona właściwe powtarza 
zapisy ustawy opieki do lat 3 i wprowadza zmianę, Ŝe kontrola odbywa się nie 
rzadziej niŜ raz w roku. UwaŜam, Ŝe powinien być harmonogram oraz 
doprecyzowanie warunków oraz jakości wykonywania usług przez Ŝłobki i kluby. Ale 
to jest taka ogólna uwaga. MoŜe na przyszłość warto by było się zastanowić jak 
treść uchwały wypełnić o to co wynika z ustawy.  
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Agnieszka Kozoń – Kierownik Referatu Ewidencji i Monitoringu Podmiotów 
Niesamorządowych w Wydziale Rozwoju Społecznego UM 
Zgodnie ze stanowiskiem naszego radcy prawnego tak to powinno przebiegać, Ŝe 
uchwała ma charakter taki Ŝeby wskazać ile razy w roku my planujemy 
wprowadzanie tej kontroli a później jest wydawane zarządzenie prezydenta, na 
podstawie którego my sporządzamy plany kontroli w placówce. MoŜemy się np. 
umówić tak, Ŝe będziemy dostarczać do państwa te wzory planu kontroli, np. jakie 
placówki planujemy objąć w tym zakresie bo obejmujemy równieŜ Ŝłobki 
publiczne.  
 
Jolanta Banach – członek komisji 
Ale dobrze by było gdyby radni w formie załącznika otrzymali informację co 
podlega kontroli Ŝeby to nie był tylko zapis ustawowy, Ŝebyśmy mogli potem w 
razie czego powiedzieć na zewnątrz, Ŝe byliśmy świadomi co moŜna, a czego nie 
moŜna kontrolować w Ŝłobkach.  
 
Ewa Kamińska – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Spodziewaliśmy się, Ŝe ustawodawca wyda szczegółowe rozporządzenie co kontrola 
miałaby szczegółowo obejmować, a takie rozporządzenie nie istnieje. W związku z 
tym przygotowując pierwszą uchwałę zrobiliśmy ją tak ogólnie w nadziei, Ŝe do 
momentu kiedy przyjdzie termin rejestracji, a ten termin pojawił się 1 kwietnia 
tego roku, pojawią się szczegółowe rozporządzenia opisujące zakres kontroli, 
problemy, które naleŜy wziąć pod uwagę i zostaliśmy w punkcie wyjścia, zostało to 
w gestii prezydenta. Nie jest to w uchwale tylko w zarządzeniu. Jest to kwestia 
decyzji czy czekamy na rozporządzenia, które musimy respektować i czy się ich 
doczekamy, czy nie, czy sami jesteśmy źródłem prawa.  
 
Nie było pytań, Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 5 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
OPINIA Nr 50-05/212/92/2014 – załącznik nr 9 do protokołu.  
 
 
     PUNKT 4 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia na rok szkolny 2014/2015 
planu sieci publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach 
podstawowych, szkół podstawowych i gimnazjów prowadzonych przez Gminę 
Miasta Gdańska– druk nr 1268 
 
Druk nr 1268 stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  
 
Halina Maciejewska – Główny Specjalista w Referacie Analiz i Strategii Wydziału 
Rozwoju Społecznego UM zreferowała projekt uchwały.  
 
Nie było pytań, Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
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USTALENIA KOMISJI: 
Komisja jednogłośnie 5  głosami „za” - pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały. 
 
OPINIA  Nr 50-05/213/93/2014 – załącznik nr 11 do protokołu.  
 
     PUNKT 5 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej Uchwałę Rady Miasta Gdańska w 
sprawie zasad i trybu przyznawania stypendiów naukowych Prezydenta Miasta 
Gdańska im. Gabriela Daniela Fahrenheita – druk nr 1267 
 
Druk nr 1267 stanowi załącznik nr 12 do protokołu.  
 
Halina Maciejewska – Główny Specjalista w Referacie Analiz i Strategii Wydziału 
Rozwoju Społecznego UM zreferowała projekt uchwały.  
 
Nie było pytań, Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja jednogłośnie 5  głosami „za” - pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały. 
 
OPINIA  Nr 50-05/214/94/2014 – załącznik nr 13 do protokołu.  
 
     PUNKT 6 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia opłat za świadczenia 
udzielane przez przedszkola publiczne prowadzone przez Gminę Miasta 
Gdańska – druk nr 1264 
 
Druk nr 1264 stanowi załącznik nr 14 do protokołu.  
 
Halinę Maciejewską – Głównego Specjalisty w Referacie Analiz i Strategii 
Wydziału Rozwoju Społecznego UM zreferowała projekt uchwały.  
 
Nie było pytań, Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja jednogłośnie 5  głosami „za” - pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały. 
 
OPINIA  Nr 50-05/215/95/2014 – załącznik nr 15 do protokołu.  
 
     PUNKT 7 
Rekrutacja do szkół na rok szkolny 2014/2015 
 
Piotr Kowalczuk – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego  
Jeśli chodzi o edukację wczesnoszkolną, na zameldowanych w gminie miasta 
Gdańska 18947 dzieci w wieku d 3 do 6 lat rekrutowało się do przedszkoli i klas 
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pierwszych 11 048 dzieci. Dzieci, których nie zgłoszono do rekrutacji to jest 7000, 
ale mogą się zgłosić w trakcie roku szkolnego i to miejsce teŜ się musi dla nich 
znaleźć. Mówię o tym, Ŝeby pokazać skalę problemu w planowaniu tego działania. 
Media bardzo mocno interesują się tym tematem i pokazujemy, Ŝe zaplanowanie 
tej liczby miejsc przedszkolnych w chwili kiedy rodzice decydują o 6-latkach to jest 
bezproblemowo bo wiemy, Ŝe 400 osób się zgłosiło to tyle moŜemy liczyć 
szacunkowo, Ŝe nie będzie w pierwszej klasie, natomiast z tymi 7000 tak naprawdę 
nie wiadomo jaką decyzję podejmą rodzice. Jeśli chodzi o pierwszy etap rekrutacji 
-  dzieci, które się rekrutowały po raz pierwszy spośród 5166 zostało przyjętych 
4102. W grupie 3-latków z 2350 chętnych zostało przyjętych 1710, 4-latków z 
chętnych 577 dostały się 362 osoby, 5-latków  chętnych 1660 przyjętych 1499, 6-
latków 579 chętnych, przyjętych 539. Mówiłem o osobach pierwszy raz się 
rekrutujących.  
 
Beata Wierzba – członek komisji 
Czyli 3-latki mają największy problem z dostaniem się do przedszkola?  
 
Piotr Kowalczuk – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego  
Tak, 3-latki mają największy problem poniewaŜ taka sama równa liczba 6-laktów 
została w przedszkolach czyli nie rozpoczęła edukacji wczesnoszkolnej co oznacza, 
Ŝe przez 5 ostatnich lat kiedy reforma nie została wdroŜona, państwo nie mogło się 
zdecydować o budowie kolejnych przedszkoli bo nikt nie wiedział, w którym 
momencie te 6-latki opuszczą przedszkole. Gdyby te liczby ze sobą zestawić to 
dzisiaj nie byłoby Ŝadnego problemu z tymi miejscami. Natomiast jeŜeli patrzymy 
na grupę wszystkich, którzy rekrutowali się po raz pierwszy łącznie przyjęto na ten 
moment do klas 0 i oddziałów przedszkolnych 8833 dzieci, 1710 3-latków, 2215 4-
latków, 3297 5-latków i 1516 6-latków. Drugi element rekrutacji dotyczył klas 
pierwszych. Do klas pierwszych zostało przyjętych 4744 uczniów, w tym 2075 6-
latków. Większość stanowią dzieci z pierwszej połowy rocznika. Trwa proces 
odwoławczy, rodzice mają prawo składać do komisji rekrutacyjnej, które są 
powołane do przedszkoli i szkół swoje odwołania. Wydział nie jest tutaj stroną. 
Poinformowaliśmy wszystkich zainteresowanych o wolnych miejscach. Tych 
wolnych miejsc w przedszkolach pozostało 73, w przedszkolach niepublicznych 543, 
w klasach 0 na ten moment zorganizowanych potwierdzonych 478, czyli tak 
naprawdę dla wszystkich dzieci te miejsca są do realizacji. Wykazy tych miejsc są 
dostępne na stronie internetowej i tak ta regulacja w tym momencie wygląda. Nie 
moŜemy przewidzieć jak zachowają się rodzice tych 7000 dzieci, a dla kaŜdego 
miejsce musi się znaleźć. Dopóki nie rozpocznie się rok szkolny nie wiadomo do 
końca ile będzie potrzeba np. nauczycieli świetlicy. Ustawa dokładnie reguluje ile 
będzie potrzeba klas pierwszych bo mówi o liczbie 25 uczniów klas pierwszych co 
powoduje, Ŝe kaŜdy klient obwodu, który się znajdzie placówce powoduje 
utworzenie nowej klasy i my się teŜ z tym zmierzymy. Nowa placówka, która 
powstaje przy ul. Azaliowej przyjęła wstępną deklarację od pięciu oddziałów dzieci 
czyli blisko 120 dzieci co teŜ rozładowało szkołę na Chełmie. Szkoła na Chełmie 
zrezygnowała z utworzenia dodatkowego oddziału zelówkowego na ten moment 
oczywiście bo nie było takiej potrzeby.  
 
Beata Wierzba – członek komisji 
Czy wiadomo jaką liczbę uczniów mamy na dzień dzisiejszy zadeklarowaną na 
Azaliowej? 
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Piotr Kowalczuk – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego  
470 uczniów i 600 nauczycieli. Najwięcej jest oddziałów zerówkowych bo aŜ 5, 
natomiast najsłabiej w 5 i 6 klasie. Odbyły się specjalne spotkania z rodzicami na 
wniosek rodziców, na których urząd dał rodzicom potwierdzenie.  
 
Beata Wierzba – członek komisji 
Czy my jako miasto moŜemy coś zrobić dla tych 3-latków, które się nie dostały? 
 
Piotr Kowalczuk – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego  
Zgodnie z ustawą gmina jest zobowiązana do stwarzania sieci przedszkoli dla 
kaŜdego dziecka 4-letniego, a później dla 3-letniego. Jest miejsce na zbudowanie 
całej sieci. Gdyby nie było dzisiaj 6-latków w przedszkolach te miejsca by były. 
Problem polega na tym, Ŝe przez 5 lat ustawodawca cofał i dawał tę uchwałę. 
Państwo odpowiedzialni finansowo nie mogliby podjąć takiej decyzji, Ŝe budujemy 
teraz 5 przedszkoli, a za chwilę ich nie wypełniamy bo finansowo nikt nie 
udźwignie takiej materii. W rocznikach część dzieci szła do szkoły, część dzieci nie 
szła, część juŜ mamy w czwartych klasach. Natomiast ostatecznie rozwiązanie 
nastąpi w przyszłym roku ze stworzeniem sieci, które musi stworzyć gmina. 
 
Beata Wierzba – członek komisji 
Chce zapytać o odwołania, pan dyrektor powiedział, Ŝe wydział nie jest stroną 
natomiast wiem od rodziców, Ŝe dyrektorzy mówią, Ŝe od wydziału przyjdzie 
odpowiedź. Do kiedy dyrektorzy mają czas na podanie ostatecznej listy?  
 
Piotr Kowalczuk – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego  
Dyrektorzy posługiwali się niewłaściwą odpowiedzią. Dzisiaj podczas konkursów był 
ten sam problem, nie są świadomi tego, Ŝe są instancją odwoławczą, Ŝe potem jest 
sąd, Ŝe potem zgodnie z ustawą nie bierze Ŝadnego udziału w tym. Od 19 maja 
kiedy ogłoszono listę jest 7 dni roboczych na odwołanie. Wtedy są kolejne etapy na 
to Ŝeby odpowiedzieć. Sprawdzimy teŜ dokładnie ile osób skorzystało z tych 
wolnych miejsc. Zgodnie z ustawowa delegacją prezydent moŜe przez swoje słuŜby 
dokonać badania tego czy złoŜono prawdziwe oświadczenia. Takich wniosków na 
dzisiaj wpłynęło 5 i jeden z nich był nieprawdziwy i zgodnie z procedurą zostały 
przekazane do organów ścigania. 
 
Piotr Gierszewski – członek komisji 
To jest „wrzuta” ministerstwa, ministerstwo zrobiło bałagan w samorządach w 
ostatnich latach i to jest karygodne. To jeszcze będzie trwało ale tego bałaganu 
będzie coraz mniej. Dzisiejszy punkt odbieram jako rekrutacja w toku. Miałbym 
prośbę do państwa Ŝeby we wrześniu na spokojnie zrobić takie podsumowanie i 
wnioski z rekrutacji i przedłoŜyć nam wtedy taką analizę.  
 
Nie było więcej głosów w dyskusji.  
 
     PUNKT 7 
Ruch kadrowy w oświacie  
 
Piotr Kowalczuk – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego  
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Rozpoczęły się konkursy na stanowiska w 34 placówkach od przedszkoli do szkół 
ponadgimnazjalnych. Dzisiaj jako komisja wysłuchaliśmy 7 kandydatów dla 6 
placówek, z czego w przedszkolu nr 16 pani dyrektor nie dostała rekomendacji do 
przedłuŜenia dalszego toku swojej pracy. Konkurs zostanie ogłoszony na nowo w 
czerwcu, czeka nas zatem 5 konkursów na dzisiaj na kolejne placówki. Pracujemy 
zgodnie z harmonogramem, konkurs jest publiczny, moŜna w nim uczestniczyć. 
Komisja obraduje samodzielnie, zadaje pytania i głosuje niejawnie. Jutro mamy 
kolejne posiedzenia, zapraszam do udziału.  
 
Beata Wierzba – członek komisji 
W przedszkolu nr 16 była tylko jedna osoba? 
 
Piotr Kowalczuk – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego  
Była pani dyrektor, która juŜ pracowała w przedszkolu. Niestety z racji 
zaprezentowanej prezentacji i odpowiedzi na pytania nie uzyskała rekomendacji. 
Natomiast jeśli chodzi o przedszkole nr 8, nr 15, SP 4, 17 i ZKPiG 12 osoby są 
rekomendowane do dalszej pracy.  
 
Piotr Gierszewski – członek komisji 
Z technicznego punktu widzenia było tak, Ŝe w pierwszym etapie była rekrutacja 
formalna, a do drugiego etapu przyjmowane były osoby, które spełniały wymogi 
formalne, czy teraz jest podobnie? 
 
Piotr Kowalczuk – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
Identycznie. Oferta jest otwarta w obecności wszystkich członków komisji, 
następnie sprawdzana i weryfikowana przez kuratorium oświaty.  
 
Piotr Gierszewski – członek komisji 
A co z oświadczeniami kandydatów, którzy przystępują do konkursu? Pierwszy raz 
spotkałem się z czymś takim, Ŝe Ŝeby przystąpić do konkursu muszę złoŜyć 
oświadczenie, Ŝe moje dane osobowe zostaną upublicznione podczas tej 
prezentacji na pierwszym etapie. JeŜeli pan powiedział, Ŝe od początku do końca 
jest czynnik w postaci widza, równieŜ wtedy kiedy są omawiane dane wraŜliwe 
przez komisję, to jest to wszystko upublicznione.  
 
Ewa Kamińska – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Pani z kuratorium otwiera kopertę i nikt z widzów tego co jest w kopercie nie 
widzi, nie ma czytania tych danych.  
 
Piotr Gierszewski – członek komisji 
A czy przystępujący do konkursu muszą podpisywać jakieś oświadczenie z tytułu 
publicznej formy konkursu? 
 
Piotr Kowalczuk – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
Uczestnicy informowani są o tym, Ŝe będzie publiczna prezentacja, na którą się 
zgadzają na piśmie.  
 
Piotr Gierszewski – członek komisji 
A jeŜeli ktoś nie wyrazi swojej zgody na taką formę, czy dostanie dopuszczony do 
konkursu? 
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Piotr Kowalczuk – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
Zostanie dopuszczony. Publiczność zostanie wtedy wyproszona z informacją 
publiczną, Ŝe dyrektor szkoły pracujący dla społeczności lokalnej i za pieniądze 
samorządowe nie Ŝyczy sobie Ŝeby go oglądano.  
 
Piotr Gierszewski – członek komisji 
Boję się tylko takich sytuacji, Ŝe ktoś nie złoŜy takiego oświadczenia i czy nie 
będzie przez to szykanowany przez komisję tak właśnie jak to pan dyrektor 
powiedział. Bo przedstawiciele społeczni są w postaci związków zawodowych, 
rodziców i nauczycieli. JeŜeli taka sytuacja będzie miała miejsce to kandydat nie 
powinien być w Ŝaden sposób szykanowany.  
 
Wojciech Błaszkowski – Przewodniczący Komisji  
A jak to wyglądało do tej pory? Czy rzeczywiście ta publiczność się pojawiła?  
 
Piotr Kowalczuk – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
Były to pojedyncze osoby, a przy ZKPiG było kilkanaście osób było na sali. Zawsze 
moŜemy uściślić procedurę np. Ŝeby wyjść na czas otwarcia kopert.  
 
Piotr Gierszewski – członek komisji 
UwaŜam, Ŝe duŜo bezpieczniejszą formułą byłoby utajnienie pierwszego etapu, a 
upublicznienie drugiego kiedy kandydat przedstawia swoją wizję pracy i 
prowadzenia danej placówki. Pamiętam, Ŝe w jednej z gmin kurator 
zakwestionował tego typu publiczną prezentację właśnie na tym etapie.  
 
Piotr Kowalczuk – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
Jeszcze raz informuję – nie naruszono Ŝadnych przepisów, nikt nie usłyszał Ŝadnych 
danych wraŜliwych, informacja o tym czy coś jest w teczce czy nie, nie jest 
informacją wraŜliwą, nie są rozpatrywane Ŝadne dane osobowe.  
 
Wojciech Błaszkowski – Przewodniczący Komisji  
Dziękuję za wyjaśnienie sytuacji, a panu radnemu za dociekliwość i proszę pana 
dyrektora o kontynuację tematu.  
 
Piotr Kowalczuk – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
Na urlopach zdrowotnych przebywa 253 nauczycieli, w chwili obecnej na rok 
2014/2015 wnioski złoŜyło juŜ 53 nauczycieli ale wnioski moŜna składać w dowolnej 
chwili, jest to proces nieprzewidywalny jeśli chodzi o wyliczenia budŜetowe. W 
roku szkolnym 2013/2014 w gdańskich placówkach oświatowych zatrudnionych było 
132 nauczycieli emerytów. W chwili obecnej zgłoszono do wydziału likwidację 
stanowisk z art. 20 Karty Nauczyciela dla 76 nauczycieli. Po przeanalizowaniu 
sytuacji propozycję przeniesienia otrzyma 60 nauczycieli. 11 nauczycieli zgłosiło 
równieŜ decyzję o przejściu na emeryturę z czego 4 z artykułu 88 czyli z racji braku 
godzin.  
 
śaneta Geryk – członek komisji 
Chcę zapytać o nauczycieli emerytowanych zatrudnianych na czas określony, czy są 
tak duŜe braki kadrowe, czy oni są aŜ tak dobrzy? 
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Piotr Kowalczuk – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego UM 
W szkołach zawodowych jest tak, Ŝe jest grupa nauczycieli, którzy według opinii 
dyrektora są niezastąpieni.  
 
śaneta Geryk – członek komisji 
Z jednej strony mamy nauczycieli, których musimy zwalniać, a z drugiej 
zatrudniamy emerytów.  
 
Piotr Kowalczuk - Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego UM 
Takie sugestie kierujemy do dyrektorów placówek Ŝeby przesuwać stanowiska w 
sytuacji kiedy osobę na emeryturze moŜna zastąpić osobą, która jest bez Ŝadnych 
świadczeń i środków na Ŝycie. Natomiast w szkołach zawodowych zatrudniani są 
niektórzy specjaliści, których nie ma na rynku i nie ma ich kim zastąpić. Mamy teŜ 
taką sytuację, Ŝe w niektórych placówkach likwidowane będą stanowiska 
wicedyrektorów,  ale wynika to z układu zbiorowego czyli liczby oddziałów, która 
przypada na daną szkołę. Jeśli chodzi o stanowiska w świetlicy, dopiero we 
wrześniu okaŜe się jakie jest zapotrzebowanie dzieci na świetlicę. W zeszłym roku 
teŜ tak było, Ŝe nawet w ciągu roku zmieniało się zatrudnienie w świetlicy bo jest 
migracja dzieci. Między wrześniem, a drugim etapem liczenia 1000 dzieci 
wyemigrowało z systemu informacji oświatowej, to są ogromne liczby, to jest 20 
oddziałów, czyli to planowanie prawdziwego zatrudnienia ostatecznie skończy się 
we wrześniu. Teraz mówimy o zatrudnieniu bo jest teraz czas na wypowiedzenia 
umów osobom, którym się te umowy kończą. Często nauczyciele pytają się 
dlaczego mają umowy na zastępstwo tylko do czerwca, tak się dzieje bo urlopy 
zdrowotne są do czerwca, w lipcu i sierpniu wraca z urlopu zdrowotnego nauczyciel 
i wszystko jest zgodnie z prawem.  
 
Beata Wierzba – członek komisji 
Brakuje na rynku pracy nauczycieli do szkół zawodowych i dopóki nie będzie 
jakiegoś większego ustawowego dofinansowania dla tych nauczycieli to nie będzie 
zainteresowania tym zawodem , bo kto z fachowców przyjdzie pracować za 1500 
zł? Zawsze będę stała po stronie szkół zawodowych bo z nich się wywodzę. W 
układzie zbiorowym jest specjalny zapis jeśli chodzi o szkoły zawodowe, nie moŜna 
zapomnieć, Ŝe to jest ogromna specyfika i zwolnienie np. narzędziowca poniesie 
kolejne koszty np. na zbudowanie szafek.  
 
Piotr Kowalczuk - Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego UM 
JeŜeli wrócę tu we wrześniu z budŜetem na nowy rok i nie będzie pani mówiła o 
narzędziowcu, tylko o nieproporcjonalnej pensji nauczycieli w stosunku do liczby 
etatów i liczby dzieci. 
 
Beata Wierzba – członek komisji 
Ale musimy teŜ patrzeć na specyfikę szkół.  
 
Halina Leman – członek komisji  
Ja chciałabym poprzeć panią Beatę, szkoły zawodowe są specyficznymi szkołami, i 
to Ŝe koszty utrzymania ucznia w szkole zawodowej są porównywanie do kosztów w 
liceach to było to dla mnie zadziwiające bo koszt wykształcenia takiego ucznia jest 
duŜo wyŜszy. Trzeba brać pod uwagę specyfikę szkoły, ja proszę Ŝeby państwo 
zostawili trochę czasu na jakieś rozmowy z dyrektorami, niech to nie będą tylko 
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sprawy oszczędności czy finansów, moŜe gdzie indziej poszukajmy tych 
oszczędności?  Cały czas mówimy o szkołach niepublicznych, Ŝe to jest źródło 
wypływu pieniędzy nie gwarantujących jakości kształcenia. Są szkoły niepubliczne, 
które bardzo dobrze funkcjonują ale są równieŜ szkoły tzw. „krzaki”, które biorą 
pieniądze i Ŝadnej odpowiedzialności za jakość kształcenia. MoŜemy występować 
do ustawodawców Ŝeby próbowali to zmienić, niech te szkoły dostają tylko z 
ministerstwa i nic więcej. Szkoły mają swoją specyfikę i powinniśmy umoŜliwić im 
normalne funkcjonowanie.  
 
Piotr Kowalczuk- Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego UM 
Przez lata te szkoły nie zmieniały zatrudnienia mimo tego, Ŝe spadała liczba 
uczniów, równieŜ tych na warsztatach i zawodowych.  
 
śaneta Geryk – członek komisji 
Ale do tych szkół niepublicznych równieŜ chodzą nasi podatnicy i bardzo niedobrze 
jest mówić, Ŝe jednych naleŜy kontrolować, innych wyróŜniać, uwaŜam, Ŝe jeŜeli 
kontrolować, to wszystkich tak samo, wszyscy jesteśmy wobec regulaminu 
zarządzeń jednakowi, czy uczeń szkoły publicznej czy niepublicznej.  
 
Beata Wierzba – członek komisji 
Ale to właśnie szkoły publiczne są ciągle kontrolowane przez wydział.   
 
Halina Leman – członek komisji  
Chodzi tylko o system przekazywania finansów, szkołę publiczną utrzymujemy na 
zasadzie takiej, Ŝe liczymy koszty budynków, koszty wypłat a szkołom 
niepublicznym przekazujemy pieniądze na kaŜdego zdającego.  
 
Ewa Kamińska – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
JeŜeli jest niepubliczna szkoła z poziomu podstawówki czy gimnazjum to dostaje 
tylko subwencję. JeŜeli jest niepubliczna szkoła w pozycji ponadgimnazjalnej dla 
dorosłych, dostaje naszą średnią. JeŜeli jest niepubliczna szkoła w postaci 
podstawówki czy gimnazjum taka jak na Miałki Szlaku, przekazywana, to dostaje 
takŜe naszą średnią. Nie mamy na to Ŝadnego wpływu na to jakie to są szkoły. Nie 
mówię o poziomie, tylko czego one uczą. Wczoraj np. dostałam kolejne pismo z 
kuratorium, Ŝe wydają pozytywną opinię kolejnej szkole uczącej bhp i nie mamy 
narzędzi Ŝeby tę rzeczywistość zmienić.  
 
Halina Leman – członek komisji  
Ja tylko chciałam się zwrócić z prośbą o rozmowę na temat arkuszy 
organizacyjnych, Ŝeby znaleźć w tym gorącym okresie jakieś etaty. 
 
Ewa Kamińska – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Ale my ciągle rozmawiamy z dyrektorami, mamy niekończące się wycieczki do 
urzędu.  
 
Piotr Kowalczuk - Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego UM 
Przyjmujemy czasami kilkanaście osób dziennie i rozmawiam z kaŜdym.  
 
Alina Molska – ZNP Gdańsk 
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Usłyszeliśmy od pana dyrektora, Ŝe 76 nauczycieli jest zagroŜonych utratą pracy, 60 
jest przenoszonych, czy to będą ograniczenia etatów czy pełne etaty? 
 
Piotr Kowalczuk - Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego UM 
Pełne etaty.  
 
Alina Molska – ZNP Gdańsk 
Na komisji była teŜ mowa o wynagrodzeniach pracowników niepedagogicznych. Były 
wstępne ustalenia, Ŝe taka regulacja płac nastąpi, kiedy moŜna się spodziewać 
decyzji państwa? 
 
Piotr Kowalczuk - Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego UM 
Regulacja płacowa jest zapisana w budŜecie i nastąpi najpóźniej w połowie roku, 
natomiast umówiliśmy się równieŜ po wizytach związków u pana prezydenta, Ŝe 
będziemy rozmawiać o formie jej rozdystrybuowania. Zostaniecie państwo 
zaproszeni na te rozmowy, będziemy rozmawiać czy ma to być podwyŜka 
rewaloryzacyjna, czy zróŜnicowana.  
 
Beata Wierzba – członek komisji 
Jakiś czas temu rozmawialiśmy o podwyŜkach dodatków funkcyjnych dla 
dyrektorów i wtedy pojawiła się taka informacja, Ŝe będą przeznaczone te środki 
dla dyrektorów wyróŜniających się. Czy to juŜ gdzieś zostało wdroŜone?  
 
 Piotr Kowalczuk - Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego UM 
Nagroda prezydenta na pewno będzie wdroŜona, natomiast co do stałego dodatku 
takiej gwarancji nie mamy. 
  
Nie było więcej głosów w dyskusji, przystąpiono do kolejnego punktu posiedzenia.  
 
      PUNKT 8 
Sprawy bieŜące, wolne wnioski, korespondencja.  
 
Korespondencja: 
 
Przewodniczący Komisji poinformował o piśmie od SP 65 w sprawie wydania opinii 
przez  właściwą komisję Rady Miasta Gdańska do przedłuŜenia o dwa lata umowy 
uŜyczenia części terenu szkoły na posadowienie kontenerów dla Uczniowskiego 
Klubu Sportowego „Motława Gdańsk”. 
 
Komisja po krótkiej dyskusji, przystąpiła do głosowania nad wydaniem pozytywnej 
opinii wobec powyŜszego.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Za pozytywną opinią oddano jednogłośnie 5 głosów „za”. 
 
 
Sprawy bieŜące: 

 
Maria Małkowska – Wiceprzewodnicząca Komisji  
Ja chciałam zapytać o losy warsztatów szkoły specjalnej na Batorego. 
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Ewa Kamińska – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Tam jest wszystko poukładane, część tych warsztatów będzie remontowana na 
potrzeby Centrum Pracy Socjalnej, a druga część będzie remontowana na potrzeby 
warsztatów. Tam się kończą umowy tych, którzy wynajmują lokal.  
 
Nie było więcej spraw bieŜących i korespondencji. Na tym posiedzenie zakończono. 
Godz. 17:40.  
 
     
      Przewodniczący Komisji Edukacji 
 
       Wojciech Błaszkowski 
 
 
Protokołowała: 
Monika Zawisza, Biuro Rady Miasta Gdańska 
 


